
Spotkanie Prezesa NRA w Ministerstwie
Sprawiedliwości ws. wysokości "urzędówek"

Adw. Przemysław Rosati, prezes NRA, spotkał się 17 lipca z wiceministrem
sprawiedliwości Sebastianem Kaletą, by przedstawić postulaty Adwokatury
dotyczące urealnienia stawek za sprawy prowadzone z urzędu. 
To kolejne z działań podejmowanych konsekwentnie w tej kwestii.
Podczas spotkania rozmawiano także o sprawie wprowadzenia możliwości
składania pism procesowych w formie cyfrowej (za pośrednictwem portalu) w
postępowaniach sądowych.
Kolejne spotkanie Prezesa NRA z Wiceministrem Sprawiedliwości jest już
zaplanowane. 
Adw. Przemysław Rosati będzie takze rozmawiał z Ministrem Finansów o
zabezpieczeniu środków na podwyższenie wysokości wynagrodzeń za świadczenie
pomocy prawnej z urzedu w ustawie budżetowej.

 

Prezes Naczelnej Rady Adwokackiej podczas spotkania z wiceministrem Kaletą przedstawił postulaty
Adwokatury:
1. Urealnienie stawek za czynności adwokackie oraz ujednolicenie stawek w sprawach z urzędu i z
wyboru.
2. Szczegółowe określenie „niezbędnych i udokumentowanych wydatków adwokata ustanowionego z
urzędu”.
3. Zaliczkowa wypłata wynagrodzenia oraz wypłata zaliczki na wydatki.
4. Wprowadzenie dodatkowego wynagrodzenia za czynności podjęte przed wniesieniem pozwu oraz
za udział pełnomocnika w postępowaniu mediacyjnym
5. Wprowadzenie dodatkowego wynagrodzenia w wysokości 20% stawki podstawowej za kolejne
terminy rozpraw w sprawach cywilnych oraz za udział adwokata w każdej czynności na etapie
postępowania przygotowawczego.
6. Wprowadzenie zapisu dotyczącego corocznej waloryzacji przyjętych stawek.
7. Uchylenie (§ 6 rozporządzenia), czyli konieczności wykazania przez adwokata bezskuteczności
egzekucji zasądzonego wynagrodzenia, jako warunku przyznania wynagrodzenia przez sąd.

Postulaty te były zgłoszone już wcześniej przeze Prezesa NRA w piśmie do Ministra Sprawiedliwości z
dnia 24 maja 2023 r.

(czytaj pismo z 24 maja br.)

Według deklaracji wiceministra Kalety, część z nich jest przedmiotem opracowania we właściwych
departamentach ministerstwa, natomiast zmiana wysokości wynagrodzeń za świadczenie pomocy
prawnej z urzędu jest obecnie uzależniona od zabezpieczenia środków finansowych w ustawie
budżetowej przez Ministra Finansów.

Podczas spotkania Prezes NRA ponownie zwrócił uwagę na konieczność wprowadzenia możliwości
składania przez adwokatów pism procesowych w formie cyfrowej (za pośrednictwem portalu) w
postępowaniach sądowych.

 

Przypominamy ostatnią korespondencję Prezesa NRA dot. wysokości stawek za pomoc prawną
świadczona z urzędu:
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https://www.adwokatura.pl/z-zycia-nra/prezes-nra-przeslal-postulaty-ws-wynagrodzen-za-urzedowki-do-ministra-sprawiedliwosci/page/4/


(czytaj pismo do Ministra Sprawiedliwości z 28 czerwca br)

(czytaj pismo Prezesa NRA do Premiera z 27 czerwca br.)

(czytaj pismo z Ministerstwa Sprawiedliwości w odpowiedzi na pisma Prezesa NRA)
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